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A LA MESA DEL PARLAMENT

Vidal Aragonés Chicharro, diputat del Subgrup Parlamentari de la Candidatura d’Unitat Popular

- Crida Constituent, d’acord amb el que estableixen els articles 163 i 166 del Reglament del

Parlament, presenta la pregunta següent, per tal que li sigui contestada amb resposta escrita. 

Interessa saber a aquest diputat i al seu grup parlamentari:

1. Situació a la comarca de la Segarra

En el municipi de Guissona hi té les instal·lacions principals l’empresa BonArea, amb més de

6.000 treballadores. D’una manera o altra la seva activitat afecta directament a tota la comarca i

bona part de la província de Lleida. Recentment, i només després del ressò mediàtic causat,

l’empresa ha reconegut una afectació de l’1,2% de la seva plantilla per Covid19. Segons dades

de l’Agència de Qualitat i Avaluació Sanitàries de Catalunya (AQuAS), la població de Guissona

té 431 casos positius, amb una taxa estandaritzada de positius per 10.000 habitants, de  188,94.

Aquesta xifra és superior a la de Lleida ciutat amb 151,96, o altres poblacions del Segrià de les

que ha acordat el confinament. Per això ens interessa preguntar: 

a. Quina és la situació real a Guissona? Per què no es confina Guissona i la Segarra? 

b. Hi ha cap relació entre el no confinament de Guissona i la bona relació de BonArea amb

aquest Govern? 

c. L’empresa està facilitant les dades i informació actualitzades al Departament de Salut

de la Generalitat? 

d. És coincident la informació de la que disposa el Departament de Salut, amb les que

ofereix l’empresa?  

e. Quines tasques específiques de rastreig i seguiment epidemiològic s'han fet des de Salut

Pública arran d’aquest brot?

f. Sap  si  en  aquest  percentatge  d’afectacions  de  treballadores  inclou  els  centenars  de

treballadores formalment autònomes que presenten servei únicament per BonArea? 

g. En recent visita del President Torra a Guissona a la fundació vinculada a l’empresa

BonArea, de data 28 de juny, tractà aquesta qüestió amb alguna responsable de BonArea? 
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h. Quines tasques específiques de rastreig i seguiment epidemiològic s'han fet i es faran en

els brots a empreses frutícoles del brot al Segrià i la Segarra?

2. Pagesia i model agrari

La imatge de Lleida i la seva fruita ha quedat molt tocada a nivell europeu. S’ha ficat el focus a

la fruita i a Lleida el que comercialment ha afavorit la competència en detriment de la fruita de

Ponent. 

a. Pensa el govern fer alguna campanya de suport a la fruita de Lleida per reparar el dany

fet?

b. En cas d’incapacitat temporal per malaltia per infecció pel virus per part del pagès amb

el risc de no poder fer la collita, quines mesures té previstes el govern?

c. Té  previst  el  govern  la  intervenció  en  el  mercat  agroalimentari,  amb  mesures  que

corregeixin la política de preus en favor de la pagesia familiari  de  la sobirania alimentària

catalana?

3. Mesures de confinament de la recessió

a. Quines mesures s'han pres per l’establiment de mesures de protecció per al conjunt dels

treballadors i treballadores afectats directament pel confinament decretat?

b. Es  preveuen  mesures  com  la  suspensió  del  pagament  dels  lloguers  dels  habitatges

municipals en funció de les rendes, i de tots aquells habitatges administrats per l'Agència de

l'Habitatge de Catalunya, i dels subministraments bàsics de la llar (llum, aigua i gas) per a les

persones que perdin els seus ingressos durant la crisi?

c. Consideren aprovar una prestació que complementi la IT per Covid fins al 100% del

sou,  així  com ajuts  específics  a  les  persones  i  empreses  dels  municipis  afectats  que  vegin

aturada o reduïda la seva activitat per evitar que el confinament no posi en risc la supervivència

familiar?

d. Preveuen mesures  com garantir  el  100% de  sou  en  cas  d'ERTO i  l’ampliació  dels

supòsits de la prestació relativa a autònomes i persones vulnerables, i condonació de les quotes

d’autònomes i PIMES mentre duri la situació d’emergència sanitària?

e. Consideren  establir  una  Renda  Bàsica  Universal  de  Confinament  per  a  totes  les

persones majors de divuit anys que es troben sota el confinament decretat per la Generalitat al

Segrià per evitar que el confinament no posi en risc la supervivència familiar
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4. Salut pública: prevenció i rastreig:

a. Quin és el motiu de l’augment del termini de comunicació (ens costa casos superiors a

les  72  hores)  dels  resultats  de  les  proves  realitzades  als  Centres  d’Assistència  Primària  al

Segrià? Existeix un coll d’ampolla als laboratoris?

b. Per què el  Departament de Salut  no ha considerat  una modificació del  Procediment

d’actuació  enfront  de  casos  d’infecció  pel  nou  coronavirus  SARS-CoV-2  que  incorpori  la

realització de les proves PCR a la totalitat dels contactes estrets de casos positius, presentin o no

símptomes compatibles amb la COVID19?

c. A  banda  de  les  tasques  que  realitza  l’atenció  primària,  el  Servei  de  Vigilància

Epidemiològica (SVE) territorial  està  realitzant  la investigació i  classificació de tots  els  els

casos  positius  de  COVID19?  S’està  contactant  amb  tots  els  contactes  estrets  dels  casos?

Transcorregut quin termini respecte el diagnòstic s’hi està contactant?

d. Quines mesures específiques de rastreig i seguiment epidemiològic de les cadenes de

transmissió s'han pres en els brots a empreses frutícoles del Segrià?

e. El 8 de juliol Salut va anunciar un reforç de  15 professionals a l’equip de vigilància

epidemiològica de Lleida. S’ha fet efectiu i aquests professionals han començat la seva tasca?

f. Quants  professionals  formen  els  serveis  de  Vigilància  Epidemiològica  i  Resposta  a

Emergències  de  Salut  Pública  de  la  regió  sanitària  de  Lleida,  actualment?  I  a  la  resta  de

Catalunya?

g. Amb quin nombre de professionals s’han reforçat els serveis de la Secretaria de Salut

Pública a la regió sanitària de Lleida arran dels brots?

h. Quin nombre de mostres proves de detecció de la COVID fetes a centres públics de la

Regió Sanitària han estat analitzades per laboratoris privats?

i. Quin nombre de derivacions de pacients s’han fet des dels centres de titularitat pública

de  la  RS  de  Lleida  a  altres  centres  del  Sistema  de  Salut  de  Catalunya  i  a  quins  centres

concretament, des del mes de març?

Palau del Parlament, 15 de juliol de 2020

Vidal Aragonés Chicharro

Diputat del SP CUP-CC
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